
REFERAT 
Ordinær generalforsamling i Glostrup Lærerforening, kreds 10  

torsdag den 14. marts 2024 

 

 Formanden indledte mødet med at byde velkommen. 

1. Valg af dirigent.   
Kredsstyrelsen foreslår Ann Rytter Westerberg. Ann blev valgt.  
Ann takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen er lovligt indkaldt 
og beslutningsdygtig. Der er ikke indkommet flere forslag, end dem der er stillet af 
Glostrup Lærerforening. Forretningsordenen blev godkendt. 
Valg af referent: Kredsstyrelsen foreslår Anna Højlund/Lotte Busk som referent. 
Lotte blev valgt. 
 

2. Beretning. 
Formanden kom i sin mundtlige beretning ind på nedenstående elementer. Under 

overskrifterne var der følgende spørgsmål og svar: 

 

Ny skolestruktur 

● S VE: Afklaring af hvem IT er? Thomas bekræfter, at det er Morten Ulstrup 

med flere og ikke Glostrup Kommunes IT. 

● J VE. Ved man, hvor 7-8-9’eren skal hen, når det lukker? Thomas fortæller, 

at det skal ligge på det nye Leragergård, der er ved at blive bygget ved 

Hvissinge. 

● S VE: Er det lærere eller pædagoger på 7-9-9’eren lige nu? Svar: Det er 

lærer- og pædagogstillinger i ungdomsskoleregi som det er nu - Fremover vil 

det være stillinger under folkeskolens overenskomster 

 

Frihed til skolerne 

● Ingen spørgsmål. 

 

Økonomi 

● Ingen spørgsmål. 

 

Udfordringer i lærerlivet 

● Ingen spørgsmål. 

 

Glostrup Lærerforening 

● S VE: Vil det sige, at skolen betaler pensionen, hvis man får 

aldersreduktion? Thomas: Ja, det er en mulighed der kan aftales. Du betaler 

selv lønnedgangen, men får fuld pension. Ann uddyber, hvordan 

senioraftalen er stykket sammen for hende. 

 

Løn 

● Ingen spørgsmål. 

 

 



Nye samarbejder 

● L NO: Er det besluttet, hvor ungdomsskolen skal placeres? Thomas: Nej, det 

er endnu uafklaret. Vi har sagt, at vi synes, det skal være et sted, hvor der er 

en leder, der har lyst til at have den opgave. Vi tror, der mangler tydelighed 

omkring opgaven og forventninger hertil. Lederne er bekymrede for økonomi 

og politiske forventninger. Thomas kan se muligheder, i at det kunne være 

en del af en lærers opgaver, der ønsker det som en del af sin 

opgaveoversigt. Der er selvfølgelig opmærksomheder i forbindelse hermed. 

● F NO: Er der noget med, at Brøndby Lærerforening vil købe sig ind i 

ejendommen Brøndbyvestervej? Thomas: Ja, det vil jeg komme ind på under 

budgettet. 

 

Der var ingen indsigelser eller yderligere kommentarer, og beretningen blev 

vedtaget. 

 
 

3. KS forslår vedtægtsændringer  
En supplering ift. Særlig Fond samt generelle opdateringer jf. DLF’s 
standardvedtægter. 
 
Der kom følgende kommentarer til vedtægtsændringer: 
 
§ 2 Formål 
 

● L: Du fortæller, at I skal tale kredssammensætning: Er det ikke kurser af 
organisatorisk karakter. 

● C VE: Stiller forslag om at flytte pædagogisk, så det kommer til at stå efter 
økonomiske og tjenstlige interesser. 

 
● M NO: Kommentar til C VE’s ønske. Er formålene sidestillede eller 

rangordnet. 
 

● F NO: Synes, det pædagogiske skal stå først. 
 

● L: Fortæller at støtten til andre organisationer under konflikt er historisk, og 
bl.a. har været brugt til at støtte sygeplejerskerne. Thomas synes, det er lidt 
voldsomt, at det skal være en del af kredsens formål. 
 

● J VE: Hvor ofte ændrer DLF centrale vedtægter? Thomas fortæller, at det er 
sjældent. 
 

● L: Man kan udmelde sig uden om kredsen via foreningens hjemmeside 
 
 § 3 Medlemmer 

● Der holdes fast i “dog jævnfør DLF’s vedtægter §5, stk. 2 og 5” 
 
 § 6 Generalforsamling 
 

● A VE: Påpeger, at der er et punktum for meget i 6.1 



 
● S SØ: Hvad er grunden til at man ændrer ordlyd i 6.6? 

 
Afsluttende diskussion om kredsens formål, herunder forslaget om at ændre 
rækkefølgen i formålsparagraffen (§ 2) 

  
● S VE: Synes, der sker en glidning, og at fagforeningen for ofte italesætter 

ofte børnene behov og i mindre grad lærernes behov. Det er Lærernes 
Fagforening, og hvis lærernes arbejdsforhold er gode, har børnene det også 
godt. 
 

● F NO: Der bliver for sjældent talt pædagogik og ønsker, at det igen kommer i 
centrum. 
 

● L NO: Oplever kredsens formål som ligestillede, og ændrer vi rækkefølgen, 
kommer det nok ikke til, at det ændrer noget centralt. 
 

● E: Det har altid heddet, at DLF går på to ben. Pædagogisk / Fagligt 
 

● A SK: Hvis det er rangordnet, skal det fremgå, hvilket det ikke gør. 
 

● A SK: Hvis det ikke betyder noget, kan vi lige så godt rykke "pædagogik" 
bagerst. 
 

Efter denne diskussion frafaldes forslaget. 
 
Generalforsamlingen vedtog vedtægtsændringerne. 
 
Særlig Fond 
 

● L NO: Hvad snakker vi om i kroner og ører? Thomas: Lige nu taler vi slet 
ikke kroner og ører. Det handler fx om fordeling af ejerforhold, hvis Brøndby 
køber sig ind. Så det afhænger af værdien af erhvervsejendommen. 
 

● E: Det ville vel give mening at investere pengene i vedligehold af huset. 
Thomas: Ja umiddelbart - Der skal en revisor indover i forhold til skatteregler 
og hvad der skal tages højde for ellers ifm. Evt. investeringer i ejendommen. 

 
● J VE: Det værste man kunne forestille sig, er hvis man forestiller sig fire 

dårlige år med et efterfølgende godt år, hvor der så kan trækkes midler ud, 
der ikke dækker de fire dårlige år. J ser ikke nogen sikkerhed imod dette. 
Thomas kan godt teoretisk se problematikken, men påpeger, at man i så fald 
har haft fire år til at tage det op på generalforsamlingen. 
 

● Thomas tilføjer, at der skal ⅔ af de fremmødte til at lave en 
vedtægtsændring jf § 15, og at det derfor kræver bred opbakning 

 
Efter ovenstående diskussion blev vedtægter vedrørende “Særlig Fond” vedtaget. 

 



 
 

4. Kredsens regnskab. 
I forbindelse med aflæggelsen af regnskab for Særlig Fond ønsker formanden at 
orientere og give generalforsamlingen mulighed for at drøfte kredsstyrelsens 
overvejelser om en mulig ændring i ejerskabsfordelingen af ejendommen 
Brøndbyvestervej 58. 
 
Kassereren fremlagde kommenteret regnskab for kredsen.  
 

● J VE: I forventer nedgang i IT-abonnementer: Anders: Vi forventer hhv 
merforbrug og besparelser i forbindelse med fælles kontorhold. 
 

Under punktet Regnskab for Særlig Fond gav generalforsamlingen opbakning til 
kredsstyrelsens videre arbejde at arbejde med en ny ejerskabfordeling i 
ejendommen Brøndbyvestervej 58 
 
Formanden beder om tanker i forhold til ejerskabsfordelingen af ejendommen på 
Brøndbyvestervej 58. 
 

● P: Forholdstal ift størrelse af kredsene set i sammenhæng med salg af huset. 
Thomas: Fordelingen af kontorhold er fordelt i forhold til kredsenes størrelse. 
Det kan vi ikke på samme måde gøre i forhold til huset, da medlemstal 
ændrer sig og der er behov for mere statisk ejerskab. 

 
Generalforsamlingen godkendte regnskabet. 
 

5. Forslag til budget, herunder fastsættelse af ydelser og kredskontingent. 
Kredsstyrelsen foreslår kontingentstigning. 

 
Formanden fremlagde forslag til budget 2024 herunder Kredsstyrelsens forslag til 
kontingentstigning. 
 
Generalforsamlingen vedtog budgettet. 
 

6. Valg, jf. § 8.  
Formand: Thomas Bo Jensen – modtager genvalg (SØ). Thomas er genvalgt. 
Næstformand: Anna Højlund – modtager genvalg (SØ). Anna er genvalgt. 
Valg af suppleant for kredsens kongresdelegerede:  Anna Højlund – modtager 
genvalg (SØ). Anna er genvalgt. 
Kasserer: Anders Nilsson (SK) – modtager genvalg. Anders er genvalgt. 
Suppleant for næstformand: Anders Jørsum (SK) – modtager genvalg. Anders er 
genvalgt. 
Suppleant for kasserer: Marianne Frandsen (NO) – modtager genvalg. Marianne er 
genvalgt. 
2 kritiske revisorer: Jens Anker Madsen og Mona Christensen - modtager genvalg.  
2 revisorsuppleanter: Jens Anker og Mona er genvalgt. 
Peder Elmqvist og Else Margrethe Hansen – modtager genvalg. Peder og Else er 
genvalgt. 

  



7. Eventuelt.   
Thomas vil gerne komme rundt på skolerne og informere om OK24. 

● L vil gerne høre, hvad kredsen anbefaler ift OK24.Thomas fortæller, at 
Glostrup ikke havde kompetenceudvikling som prioritet i vores lokale input til 
kravopstillingen. På baggrund heraf anbefaler GLF umiddelbart et nej. KL’s 
afvisning af at se på forhold omkring arbejdstid, manglende fokus på 
lærerstartsordninger og rekrutteringsproblemer tæller også med. Desuden 
frustration over praktikaftaledelen, hvor GLF vurderer at lokalaftalen er 
tydeligere og bedre sat sammen. 

 
 
Dirigenten erklærede generalforsamlingen for afsluttet i en behagelig atmosfære.  
 

 


